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2012D18716 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief van de minister van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schap d.d. 10 februari 2012 betreffende de reactie van de minister op de 
aangenomen moties bij de OCW-begroting 2012 (Kamerstuk 33 000 VIII, 
nr. 173). 

De voorzitter van de commissie,
Van Bochove 

Adjunct-griffier van de commissie,
Bošnjaković-van Bemmel 
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I. Vragen en opmerkingen uit de fracties  

De leden van de VVD-fractie hebben de brief van de minister met 
instemming gelezen en hebben een aantal vragen. 
De leden merken op dat voorafgaand aan de behandeling van de 
begroting van het ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, er 
een begrotingsonderzoek door de vaste Kamercommissie heeft plaatsge-
vonden. Naar aanleiding daarvan is de motie Lucas c.s.1 ingediend inzake 
internationale uitgaven. Wanneer komt de staatssecretaris met de, in zijn 
brief van 20 april 20122 aangekondigde, uitgebreide reactie op de motie, 
zo vragen de leden. 

De leden van de PvdA-fractie hebben kennisgenomen van de reactie van 
de minister op de aangenomen moties. 

De leden van de PVV-fractie merken op dat de minister een brief heeft 
gestuurd over de uitvoering van de moties die zijn aangenomen bij de 
begroting. Zij hebben enkele vragen over de moties die door de leden van 
deze partij zijn ingediend, namelijk de motie Beertema c.s. over uitgaven 
aan overhead en de motie Beertema c.s. over het nader definiëren van het 
begrip contactuur. 

De leden van de CDA-fractie maken graag van de gelegenheid gebruik om 
een paar korte opmerkingen te maken over de reactie van de minister op 
de aangenomen moties, ingediend bij de begrotingsbehandeling van 
Onderwijs Cultuur en Wetenschap voor het jaar 2012. 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de reactie van de 
minister op de aangenomen moties tijdens de begrotingsbehandeling. Zij 
stellen hierover enkele vragen. 

 

1 Kamerstuk 33 000-VIII, nr. 55 
2 Kamerstuk 33 000 VIII, nr. 189. 
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33 000 VIII, nr. 32 – de motie Klijnsma c.s. over jong publiek 

De leden van de PvdA-fractie signaleren dat de minister de motie Klijnsma 
c.s. vooral opvat als een extra afwijzingscriterium bij subsidieaanvragen. 
Onderkent zij dat de motie ook geldt als een opdracht aan zichzelf om 
jongeren desnoods met extra inspanningen met kunsten in contact te 
brengen? In hoeverre gaat de minister, al dan niet samen met de 
staatssecretaris, over tot zulke extra inspanningen, zo vragen de leden. 

33 000 VIII, nr. 33 – de motie Klijnsma/Peters over een mobiliteits-
centrum 

De leden van de PvdA-fractie vragen in verband met de motie Klijnsma/
Peters wanneer de staatssecretaris de Kamer precies kan laten weten 
welke stappen voor de inrichting van een mobiliteitscentrum ten behoeve 
van potentiële werklozen in de cultuursector wel en niet mogelijk zijn. 

33 000 VIII, nr. 38 – de motie Biskop over overleg met Syntens 

De leden van de CDA-fractie vinden het een goed idee, dat de staatssecre-
taris het cultureel ondernemerschap onder de aandacht houdt bij de 
totstandkoming van de nieuwe ZBO1 «Kamer van Koophandel/Syntens». 
Of die een rol kan spelen, is, volgens deze leden, niet aan de orde. Wel 
hoe die een rol kan spelen. Deze leden zien dan ook uit naar een nadere 
uitwerking hiervan. 

33 000 VIII, nr. 39 – de motie Van der Ham c.s. over het museum 
Oriëntalis 

De leden van de CDA-fractie merken op dat het niet duidelijk is of het 
bezoek van de staatssecretaris aan Oriëntalis een rol heeft gespeeld bij het 
bericht dat Oriëntalis in mei de deuren weer opent. Is dit bericht ook bij de 
staatssecretaris terecht gekomen en heeft hij er zicht op dat het museum 
Oriëntalis nu behouden blijft, zo vragen de leden. 

33 000 VIII, nr. 49 – de motie Biskop/Van der Ham over een 
private doorstart van de cultuurkaart 

De leden van de VVD-fractie willen naar aanleiding van de motie 
Biskop/van der Ham weten wat de stand van zaken is ten aanzien van de 
doorstart van de cultuurkaart. Wanneer verwacht de minister de Kamer 
hierover te kunnen informeren, zo vragen zij. 

De leden van de CDA-fractie merken op dat bij de doorstart van de 
cultuurkaart, die voorspoedig lijkt te verlopen, nog een opmerking wordt 
gemaakt over het btw-vrij zijn van voorstellingen, maar dan alleen als het 
klassikaal is en er geen andere bezoekers in de zaal zitten. De leden vinden 
dit een wat vreemde gang van zaken. Een voorstelling voor scholieren is 
«onderwijs» en «btw-vrij», maar dezelfde voorstelling voor «normale» 
mensen is geen onderwijs en dus niet btw-vrij. En daarom mogen ze dan 
ook niet bij elkaar in één zaal zitten. Dit doet toch denken aan DDR-achtige 
oplossingen. Daar moet toch een andere mouw aan te passen zijn, want 
het gaat toch om deelname van jongeren aan voorstellingen en niet over 
voorstellingen voor jongeren, zo vragen zij. 

33 000 VIII, nr. 73 – de motie Çelik/Biskop over de vrijwillige 
ouderbijdrage 

De leden van de PvdA-fractie vragen in verband met de motie Çelik/Biskop 
of de «heldere leidraad» inzake schoolkosten en de vrijwillige bijdrage 

 

1 ZBO: zelfstandig bestuursorgaan. 
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voor de bve1-sector inmiddels is verschenen. Ook willen zij weten 
wanneer het risicogerichte toezicht inzake de vrijwillige ouderbijdragen 
dat de Inspectie van het Onderwijs gaat vormgeven op de scholen 
voelbaar zal zijn. 

De leden van de CDA-fractie merken op dat de Kamer over de vrijwillige 
ouderbijdrage nog met de minister in overleg treedt. Overigens was de 
inzet van de motie daaromtrent breder dan het mbo. Graag een reactie 
ontvangen zij een reactie van de minister hierop. 

33 000 VIII, nr. 83 – de motie Elias over vrijheid van onderwijs 

De leden van de PvdA-fractie merken op dat de minister in haar reactie op 
de motie Elias verwijst naar het advies van de Onderwijsraad over artikel 
23 van de Grondwet dat nog moest verschijnen. Inmiddels is dit advies2 

verschenen. Wat vindt de minister van de stelling van de Onderwijsraad 
dat de onderwijsvrijheid erom vraagt de kwaliteitseisen objectief in 
formele wetten vast te leggen, zo vragen voornoemde leden. 

33 000 VIII, nr. 90 – de motie Van Dijk over onafhankelijke 
wetenschap 

De leden van de SP-fractie vragen hoe het inmiddels staat met de 
uitvoering van de motie Van Dijk. Hoe gaat er vormgegeven worden aan 
het openbaar maken van nevenfuncties van wetenschappers en het 
verstrekken van duidelijkheid omtrent gesponsord onderzoek, zo vragen 
zij. 

33 000 VIII, nr. 91 – de motie Van Dijk/Lucas over onafhanke-
lijkheid van universiteitsbladen 

De leden van de PvdA-fractie vragen over de motie Van Dijk/Lucas of de 
staatssecretaris nog altijd niet tijdens een bestuurlijk overleg met de 
VSNU3 over de onafhankelijkheid van de universiteitsbladen heeft 
gesproken. Indien dit wel het geval mocht zijn, welke afspraken heeft dit 
dan opgeleverd, zo vragen de leden. 

De leden van de SP-fractie vragen wat de uitkomsten van het gesprek zijn, 
dat de staatssecretaris heeft gevoerd met de VSNU over de onafhanke-
lijkheid van de universiteitsbladen. Zijn er concrete afspraken gemaakt, zo 
vragen voornoemde leden. 

33 000 VIII, nr. 93 – de motie Biskop/Ortega-Martijn over minder 
regeldruk in het onderwijs 

De leden van de CDA-fractie hopen dat bij de Voorjaarsnota echte 
regeldruk verminderende maatregelen tegemoet gezien kunnen worden 
en niet zo benepen, zoals bij scholen die vrije dagen op een flexibele 
manier willen regelen, maar dat dan weer niet mogen. Uitgangspunt is 
toch dat er voldoende onderwijstijd wordt gemaakt, zo vragen zij. 

33 000 VIII, nr. 106 – de motie Beertema c.s. over uitgaven aan 
overhead 

De leden van de PVV-fractie menen dat de minister onduidelijkheid creëert 
door te schermen met het standpunt dat er geen definitie van overhead 
voor handen zou zijn. De leden zijn van mening dat een dergelijke definitie 
gemakkelijk vast te stellen is. De minister zegt de discussie wel te willen 
voeren. Daarom de vraag van deze leden of de minister bereid is het 
begrip overhead te definiëren in en voor het onderwijsveld. 

 

1 Bve: beroepsonderwijs en 
volwasseneneducatie 
2 Rapport van de Onderwijsraad «Artikel 23 
Grondwet in maatschappelijk perspectief». 
Kamerstuk: 33 000 VIII, nr. 183 
3 VSNU: Vereniging van Universiteiten. 
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De leden van de SP-fractie betwijfelen of de afspraken, die nu met de 
instellingen zijn gemaakt, voldoende zijn. De afspraken gaan over het 
inperken van indirecte kosten en het geven van openheid over de 
verhouding onderwijzend en onderwijsondersteunend personeel. De 
leden zien dit vooral als een eerste stap. Wat zijn de mogelijkheden om in 
te grijpen wanneer de indirecte kosten (te) hoog blijven? Ook vragen de 
leden waar de grens voor een maximaal aanvaardbare overhead nu komt 
te liggen. Deelt de minister de mening dat het gebruik van de methode 
«Bouwens-Bruins» nuttig is om te achterhalen hoeveel geld naar het 
primaire onderwijsproces gaat? Indien niet, waarom niet, zo vragen de 
leden. 

33 000 VIII, nr. 107 – de motie Beertema c.s. over het nader 
definiëren van het begrip contactuur 

De leden van de PVV-fractie verbazen zich dat de minister toch weer een 
voorbehoud maakt op de verplichte 12 contacturen. Er kan een uitzon-
dering gemaakt worden voor hogescholen die op basis van hun onder-
wijsconcept voor een andere invulling kiezen. Volgens deze leden dienen 
alle hogescholen zich minimaal aan 12 verplichte contacturen te houden 
onafhankelijk van het onderwijsconcept. De leden vragen om deze 
uitzonderingsmaatregel te heroverwegen. Graag ontvangen zij op dit punt 
een reactie van de minister. 

33 000 VIII, nr. 141 – de gewijzigde motie Çelik over onderadvi-
sering 

De leden van de PvdA-fractie vragen over de gewijzigde motie Çelik hoe 
het GION op basis van de meer recente gegevens van COOL 2008 
zichtbaar wil maken of er sprake is van onderadvisering die blijkt uit de 
latere schoolloopbaan van leerlingen, waarbij dus naast het schooladvies 
eventueel ook de voorspellende waarde van de Cito-toets ter discussie 
kan komen te staan. 

II. Reactie van de minister 
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